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Vint-i-cinc anys del Cenire d'Estudis Comarcals del Ripolles (CECR) 
representcn un pcríode de temps prou important i apropiat per assajar un 
balan$ del que ha suposat per a la comarca la nosira activitat. Ens agadaria 
que els socis fundadors, els pares de la nostra associació, ens ajudessin a refie- 
xionar sobre el que ha estat el Centre. Sena interessant de saber si els objec- 
tius i les propostes que ara fa un quart de segle es van preveure, s'han fet 
realitat de la manera que tots ells esperaven. Suposem que, com tota obra 
humana, el Centre ofereix uns actius i uns passius. Pero si que podem dir que 
ha estat dnrant aquests vint-i-cinc anys una entitat viva, un punt d'encontre de 
ripollesos interessats en I'estudi i la promoció d'uns valors comarcals, que 
hem anat constmint i descobrint plegats. És per aquesta raó que, aquí i ara, ens 
cal veure en aquella hora fundacional una aposta positiva i un acte de con- 
fianca i generositat que cal agrair vivament a tots aquells que el protagonitza- 
ren. 

A mi, president de l'entitat des del ja llunya any 1988, em resulta difícil 
d'escriure amb un mínim d'objectivitat sobre el CECR, i encara més referir- 
me a la fundació, de la qual vaig tenir noticia essent alumne de I'institut Abat 
Oliba, una altra benemerita institució de la comarca. Vaig seguir, amb admi- 
ració, pero des de Iluny, els primers passos de I'entitat pensant, per error, com 
després he vist que creien moltes altres persones, que el Centre era un club pn- 
vat selecte que triava qui en podia ser soci. Aquesta meva timidesa i confusió 
foren vencudes I'any 1985, data en la qual vaig fer-me'n soci. Hi vaig ser molt 
ben rebut i vaig veure que era acollit en una casa amb les portes obertes a tots 
els que volíem treballa per al coneixement de les coses ripotleses. Crec que, 



tot i les dificultats de I'empresa, hem avancat i som en el bon camí, perque 
semprr hem procurat sumar i mai restar. S'ha afegit gent nova, amb la qual, i 
sota el patrocini de la Diputació de Girona, estem redactant una Historia 
Comarcal que, en part, sera el fruit d'aquests anys de recerca. Amb un anim 
descentralitzador, hem obert a Sant Joan de les Abadesses la Secció d'Estudis 
Medievals (SEM) i, fins i tot, hem traslladat I'activitat que fem més enlla de 
les nostres fronteres, participant en la fundació i el desenvolupament de la 
UCET (Unió de Centres d8Estudis Transpinnencs). 

Som, doncs, ja una mica historia. Ens hem convertit, per tant, en un 
objecte més d'estudi. De fet hi ha investigadors queja han dedicat alguna 
pagina a analitzar amb tkcniques historiogrhfiques la nostra institució. Ésser 
ja part de la historia, pero, no ens frena, ans al contrari, ens ajuda i ens per- 
met, amb entusiasme i humilitat, renovar cinc lustres després el compromís 
que aleshores els fundadors varen subscriure amb la comarca. Per molts anys! 


